
 

 

Spolek pro obnovu venkova Olomouckého kraje 
 

Doručovací adresa:        Sídlo:  IČ: 71214330 

OU Tučín 127               Blanická 383/1               tel:581227032,  mobil:732876307   

751 16                           779 01 Olomouc            e-mail: spovok@spovok.cz  

 
č.účtu 1813009349/0800   www: spovok.cz 

 

 

Zápis z jednání předsednictva SPOV OK konaného dne 23. června 2020. 

 

Počet členů celkem:                       Počet přítomných:                  Počet nepřítomných: 

                                                           členů:                                        členů:           

11                                                       5                                                6 

 

Program: 

1. Úvod 

2. Kontrola plnění úkolů z minulého jednání 

3. Informace z jednání SPOV ČR 

4. Příprava POV na rok 2021 

5. Různé 

6. Závěr 

 

Zápis: 

1. Úvod 

Předseda předsednictva SPOV OK přivítal přítomné členy. Předseda konstatoval, že není přítomna 

nadpoloviční většina členů a předsednictvo tedy není usnášeníschopné. Ovšem vzhledem k programu 

a projednávaným bodům byly body programu projednány přítomnými členy předsednictva. 

 

2. Kontrola plnění úkolů z minulého zasedání 

Úkoly z minulého jednání předsednictva byly splněny (týkaly se VH 12.3.2020). Předseda poděkoval 

všem zainteresovaným do přípravy materiálů k VH SPOV OK, která proběhla i přes krátký čas na její 

zpracování velmi dobře.  

 

3. Informace z jednání SPOV ČR 

 

V souvislosti s vyhlášením krizového stavu vzhledem ke koronavirové epidemii byly všechny plánované 

akce ze strany SPOV ČR zrušeny (účast na VH SPOV ČR, pravidelné schůze SPOV ČR, semináře k soutěži 

VR 2020, zrušení soutěže VR 2020, Země Živitelka 2020 apod.). Plánované setkání s členy SPOV 
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Zlínského kraje se také neuskutečnilo. VH SPOV ČR se nakonec uskutečnila formou emailového 

korespondenčního hlasování. Předseda informoval přítomné o účasti na podpůrném shromáždění 

starostů na Malostranském náměstí dne  16.6.2020. Senát navrhl svůj pozměňovací návrh na rychlou 

pomoc obcím a městům, který přináší pro všechny obce rovný příspěvek ze státního rozpočtu ve výši 

1.200 Kč na obyvatele. Z tohoto důvodu SMS ČR, SMO ČR a SPOV ČR rozhodli na podporu schválení 

návrhu Senátu na rychlou pomoc samosprávám svolat toto podpůrné shromáždění, kterého se 

zúčastnilo více jak 300 zástupců obcí, z našeho kraje se zúčastnilo 18 starostů.   

Dále informoval o uzavřeném Memorandu o spolupráci mezi Spolkem pro obnovu venkova České 

republiky a Ministerstvem průmyslu a obchodu v oblasti rozvoje budování sítí elektronických 

komunikací zejména s ohledem na usnadnění a zrychlení výstavby a snížení investičních nákladů. 

Spolek pro obnovu venkova ČR bude spolupracovat na realizaci aktivity Ministerstva průmyslu 

a obchodu „Broadband Competence Office Česká Republika“ (dále jen BCO) a návazně BCO bude 

poskytovat metodickou pomoc starostům při jednáních s investory veřejných komunikačních sítí 

a v dalších oblastech potřebných pro urychlení výstavby sítí vysokorychlostního internetu. 

Informoval o možnosti účasti na akci konané v Národní zemědělské muzeum v Praze na Letné dne 

26.6.2020 od 13 – 15 hod. v „Síni slávy – pocta za rozvoj venkova“ slavnostní odhalení Koutku slávy 

v Národním zemědělském muzeu  Osobnost venkova 2018 a 2019, kde bude po Ing. Jiřímu Vačkáři 

uveden Ing. arch. Jan Florian. Na schůzích SPOV ČR se diskutoval návrh nového stavebního zákona, 

který se stále projednává, mělo by se zachovat asi 290 stavebních úřadů. V řešení byl i zákon 

o odpadech, který byl projednáván bez účasti veřejnosti podle EU by se po roce 2030 mnělo ukládat 

pouze 10%, ČR navrhuje ukládání 0%. Jednalo se také o určité třídící slevě   

 

4. Příprava POV na rok 2021 

V letošním roce bylo alokováno do POV OK celkem 62 mil. Kč. Program byl sestaven z celkem pěti 

dotačních titulů:  

a) pro Dotační titul č. 1 Podpora budování a obnovy infrastruktury obce byla určena částka 
40 000 000 Kč,  

b) pro Dotační titul č. 2 Podpora zpracování územně plánovací dokumentace byla určena částka 
1 000 000 Kč, 

c) pro Dotační titul č. 3 Podpora přípravy projektové dokumentace byla určena částka 4 000 000 
Kč, 

d) pro Dotační titul č. 4 Rekonstrukce a oprava kulturních domů byla určena částka 10 000 000 
Kč, 

e) pro Dotační titul č. 5 Podpora venkovských prodejen byla určena částka 7 000 000 Kč. 
 

Poslední dotační titul č. 5 nebyl dočerpán (nebyl o tuto podporu očekávaný zájem, proto nedočerpaná 
částka ve výši cca 5 mil. Kč byla převedena do DT1, o který je největší zájem). 
V souvislosti s podzimními volbami do krajských samospráv bude nutné předložit ještě stávajícím 
zástupcům kraje nové připomínky nebo návrhy k POV OK 2021. Tajemník zpracuje koncept dopisu, 
který rozešle všem členům SPOV OK (hlavně starostům obcí) k připomínkování stávajícího programu, 
včetně návrhu nových požadavků do POV OK 2021.  
Členy předsednictva byl diskutován hlavně DT 5, o který není ze strany obcí tak velký požadovaný 
zájem, spíše se přiklánělo k sestavení nového DT, který by mohl podporovat nákup komunální techniky 
(tak jak tomu bylo v minulosti) např. podpora nákupu, sekaček, štěpkovačů, traktorků apod. Dále bylo 
diskutováno o možné změně ve finanční spoluúčasti, pro menší obce, např. změnit výši alokace z 50% 
na 80%. Jako kompenzaci za letošní daňový výpadek u obcí. 
Zaslané podněty k POV OK 2021 předseda SPOV OK Jiří Řezníček následně přednese na jednání Komise 
pro rozvoj venkova Olomouckého kraje v měsíci září. 
 



5. Různé 

Jana Gerešová hovořila o tom, že obce musí platit horentní sumy za odvoz odpadu, ale některé svozové 

firmy z toho profitují, protože tříděný odpad prodávají spalovnám, mělo by se hledat řešení v tlaku na 

legislativu, aby tuto situaci řešil ve vztahu na provozovatele skládek, aby energetický odpad 

neskládkovaly, ale třídily a nabízely také spalovnám.   

Předseda soustředí všechny potřebné doklady pro provedení změny záznamu v OR ještě v letošním 

roce (byl návrh, že se tato změna provede až po nových volbách do předsednictva SPOV OK v roce 

2023). 

Kateřina Mračková bude mít v pátek jednání se zástupci MAS OK, kde by chtěla projednat dříve 

plánované akce. Předseda se spojí se zástupcem SPOV Zlínského kraje a pokusí se domluvit společnou 

akci, v případě, že se to nepodaří, zorganizujeme akci „příklady dobré praxe“ po realizovaných 

projektech v rámci PRV pouze v OK. 

Stanislav Cetkovský zmínil, že neúspěšní žadatelé o dotaci ze SFDI mají šanci. V současné době se 

projednává, že by mohli být podpořeni i žadatelé pod čarou. Do konce června by se o tom mělo 

rozhodnout.  

Příští jednání předsednictva by se mohlo vzhledem k projednání nového návrhu POV OK 2021 

uskutečnit někdy koncem prázdnin. Konkrétní termín bude ještě upřesněn.  

 

6. Závěr 

Předseda předsednictva ukončil jednání a poděkoval všem přítomným za účast. 

 

 

Usnesení: 

Předsednictvo nebylo usnášeníschopné, žádné usnesení nebylo přijato. 

 

                                                    Zápis vyhotovil:                                                Schválil: 

Datum:                                       23.6.2020                                                          23.6.2020     

Jméno:                                       Josef Londa                                                       Jiří Řezníček 

                                                    tajemník                                                            předseda  

 

 

Podpis:                                       …………………………………………….                     ……………………………………….. 

 

 

 

Přílohy: 

Prezenční listina: 


